
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 413 af 26. september 2023 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

12. oktober 2023 
J.nr. 2023 - 7427 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 413

Skatteudvalget 2022-23 (2. samling)



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvad pengene, der er afsat til at fremme af oprindelsesgaran-

tier, skal anvendes til, hvis ministeren ikke ønsker at fritage biogas for CO2-afgift ved 

hjælp af oprindelsesgarantier? 

 

Svar 

Af Aftale om grøn skattereform for industri mv. af 24. juni 2022 fremgår, at: ”der skal afsættes en 

reserve på 100 mio. kr. årligt i perioden 2024-2030 til at fremme oprindelsesgarantier gennem afgiftsfri-

tagelse. […]. Hvis ikke pengene bruges på denne afgiftslettelse, skal de bruges på en anden afgiftslettelse, 

som aftales med aftalepartierne.” 

 

En beslutning om at bruge midlerne på en anden afgiftslettelse, og i så fald hvilken, af-

venter, at resultaterne for mulige modeller for afgiftsfritagelse af biogas ved køb af oprin-

delsesgarantier foreligger. For status på arbejdet henvises der til SAU alm. del – svar på 

spm. 411.  


	Spørgsmål
	Svar

